

MARK HACHEM GALLERY

Helen Khal

Born in 1923, Pennsylvania, USA.
Died in 2009.

EN

Born in Pennsylvania, USA, in 1923, Helen Khal is an artist of Lebanese descent, who began painting at the age of 21. In 1946, she started her studies at the Lebanese Academy of Fine Arts, ALBA and at the Art Students League, in New York. In 1963, she established and directed Lebanon's first permanent art gallery, Gallery One.

Encouraged by the Lebanese artist Aref Rayess and others, Helen Khal held her first individual exhibition in 1960 in Galerie Alecco Saab in Beirut. Her other one-woman shows took place at Galerie Trois Feuilles d'Or, Beirut (1965); Galerie Manoug, Beirut (1968); at the First National Bank, Allentown, Pennsylvania (1969); in Kaslik, Lebanon (1970); at the Contact Art Gallery, Beirut (1972, 1974 and 1975) and at the Bolivar Gallery in Kingston, Jamaica in 1975. Her work also appeared in the Biennales of Alexandria and Sao Paulo.

FR

Née en Pennsylvanie en 1923, USA, et d'origine libanaise, Helen Khal commence à peindre à l'âge de 21 ans. En 1946, elle étudie la peinture à l'Académie libanaise des Beaux-Arts, l'ALBA, puis à la ligue des étudiants en art à New-York. En 1963, elle crée et dirige la première galerie permanente au Liban: Gallery One.

Encouragée par les artistes libanaise tels qu'Aref Rayess, Helen Khal tient sa première exposition personnelle en 1960 à la galerie Alecco Saab à Beyrouth. Elle exposera par la suite à la Galerie Trois Feuilles d'Or, Beirut (1965); Galerie Manoug, Beirut (1968); à la First National Bank, Allentown, Pennsylvania (1969); à Kaslik, Lebanon (1970); à la Contact Art Gallery, Beirut (1972, 1974 et 1975) et à la Bolivar Gallery, Kingston, Jamaica en 1975. Ses œuvres ont été exposées dans le monde entier dans des biennales et foires comme la biennale d'Alexandrie ou de São Paulo.

EXHIBITIONS

SOLO EXHIBITION

2015

Quiet seduction, Mark Hachem Gallery, Beirut, LEBANON

2014

Modern and contemporary arab, iranian and turkish art, Christie's, DUBAI

1972, 1974, 1975

Contact Art Gallery, Beirut, LEBANON

1970

Kaslik, LEBANON

1969

First National Bank, Allentown, Pennsylvania, USA

1968

Galerie Manoug, Beirut, LEBANON

1965

Galerie Trois Feuilles d'Or, Beirut LEBANON

1960

Galerie Alecco Saab, Beirut, LEBANON